

Rue du Marché 18
Case postale 3003
CH 1211 Genève 3

Phone : +41 22 318 66 55

info@aboucharsa.ch

www.aboucharsa.ch

BASELWORLD : 3.0, A05



COMPANY PROFILE

Abouchar S.A. was launched in 1979 and specialized in the sale of precious stones before merging with Diastar in 1988. It has acquired extensive expertise in stone-cutting for the watchmaking and haute joaillerie industry. At the start of the 90s, Abouchar took over Diastar completely. Since then, the company has been characterised by its selection of small calibrated stones such as rubies, sapphires and emeralds as well as its vast selection of other stones which encompass virtually all colours of the rainbow. To this day, the company is one of the only businesses able to cut stones measuring a diameter of 0.5 mm with high precision accuracy. Abouchar also offers a wide range of centre stones weighing between 2 and 20 carats, both precious and semi-precious stones and ranging from Aquamarine to Zoisite. The company is renowned for its pairs of diamond "side stones". More recently, Abouchar SA has entered the opal market, initially handling Australian opals and then in 2013 including Ethiopian opals thanks to a joint venture with Opalinda and its own lapidary in Addis Abeba, the capital of Ethiopia. Abouchar already has an international presence through numerous trade shows in Kong Kong, Basel, Peking, Singapore and Taipei and today is making progress on the Chinese coloured stone market.

PORTRAIT D'ENTREPRISE

La maison Abouchar, créée en 1979, est spécialisée dans le commerce des pierres précieuses avant de s'associer, en 1988, avec la société Diastar. Elle acquiert ainsi un grand savoir-faire dans la taille des petites pierres pour l'horlogerie et la haute joaillerie. Au début des années 90, Abouchar SA reprend complètement Diastar. Dès lors, elle se distingue par son offre de petites pierres calibrées dans les matières classiques comme les rubis, saphirs et émeraudes, mais aussi par son vaste choix d'autres pierres, couvrant presque toutes les couleurs de l'arc-en-ciel. A ce jour encore, elle est l'une des seules sociétés capable de tailler des pierres d'un diamètre de 0.5 mm à haute précision. Par ailleurs, elle dispose d'une grande variété de pierres de centre allant de 2 cts à 20 cts, dans toute la gamme des pierres précieuses et semi-précieuses, de l'Aiguemarine à la Zoisite. Elle est également réputée pour ses paires de diamants « side stones ». Plus récemment, Abouchar SA s'est lancée sur le marché de l'opale, tout d'abord avec les opales australiennes puis, dès 2013, les opales éthiopiennes, grâce à un « joint-venture » avec Opalinda et sa propre taillerie basée à Addis Ababa. Déjà présente sur la scène internationale à travers de nombreuses foires telles que Tucson, Hong Kong, Bâle, Pékin, Singapour et Taipei, la maison Abouchar tend aujourd'hui à se développer également sur le marché chinois des pierres de couleurs.